
گــروه اقتصادی -محمد ســعید 
شــرفی درباره برگزاری این جلسات و 
نتایج آن اظهار کرد: در راستای از سرگیری 
پروازهای اروپایی به فرودگاههای کشور 
و بهره برداری از فضای آسمان جمهوری 
اســامی ایران جهت پروازهای عبوری 
خود به مقاصد کشورهای حاشیه جنوبی 
خلیج فارس، شــبه قــاره هند و جنوب 
شرق آسیا جلسات متعددی بین مقامات 
هوانــوردی ایران و تعدادی از شــرکت 
هــای هواپیمایی اروپایــی به نمایندگی 

شــرکت هواپیمایی لوفت هانزا برگزار 
شد.

وی افزود: در این جلســات  که از 
بهمن ســال ۱۳۹۸ با حضور نمایندگان 
سیاســی و ســفرای آلمان و اتریش در 

تهران انجام شــد و با حضــور مدیران 
ارشد هواپیمایی اروپایی استمرار یافت، 
به سوالات شــرکت های مذکور پاسخ 

داده شد.
شــرفی تصریح کرد: برنامه ریزی 

لازم جهــت برقــراری پرواز شــرکت 
هــای اروپایی پس از توقف آنها متعاقب 
 ســانحه هواپیمایــی اوکراینی صورت 
گرفتــه بود امــا با گســترش ویروس 
کرونــا در سراســر جهــان برگــزاری 

و  تهــران  در  حضــوری  جلســات 
 امکان از ســرگیری پروازهــا به حالت 

تعلیق درآمد.
مدیرکل دفتر نظــارت بر عملیات 
هوانوردی ســازمان هواپیمایی کشوری 

ادامــه داد: در جلســه ای کــه روز ۱۶ 
اردیبهشت ماه با حضور مدیران سازمان 
هواپیمایی، شرکت فرودگاهها و ناوبری 
هوایی، نماینده شــرکت لوفت هانزا در 
ایران و مدیران ایمنی و امنیتی شرکت های 

هواپیمایی اروپایی برگزار شد، اقدامات 
انجــام شــده در چارچوب کمیســیون 
بررسی سانحه شــرح و ضرورت تبادل 
داده های فنی و ایمنی و همچنین اقدامات 
اصاحی و اطمینان ســاز در راستای از 

ســرگیری پروازها پس از رفع شــرایط 
 متاثر از ویــروس کرونا مورد تاکید قرار 

گرفت.
وی اعــام کــرد: آژانــس ایمنی 
اتحادیه اروپا پس از ســانحه اوکراینی با 
انتشــار اطاعیه هوانوردی درخصوص 
پرواز بر فراز کشورمان ماحظاتی داشته 
که درصورت حصول اطمینان از جانب 
شــرکت های هواپیمایی می توان شاهد 
افزایــش پروازهای عبــوری از فضای 

کشور بود.

اقتصادی

سوداگران مرگ در ميهماني هاي دوستانه، كوچه، خيابان، پارك و محيط كار، براي جذب مشتريان جديد 
همواره با تلاش شبانه روزي در حال فعاليت هستند. با ارتباطات موثر، محبت و پيوند عميق پايه هاي 

خانواده را در برابر اعتياد ايمن كنيم. 
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هرمزگان پیرامون پیگیــری، جذب اعتبار 
و رونــد اداری پل بــزرگ آبنمای چارک 
گفــت: یکی از مطالبات و آرزوهای دیرین 
مردم شــهر بندری چارک و بخش شیبکوه 
و کیشــوندان در جزیره کیش ، احداث پل 
بر روی آبنمای شهر چارک بود که متاسفانه 
خطــرات زیادی برای مردم نجیب و صبور 
شهر چارک و بخش شیبکوه ایجاد می کند 
و در اثر کمترین بارندگی با طغیان مســیر 
چارک مسدود می شود و از سویی این مسیر 
، دروازه ورود به جزیره زیبای کیش نیز می 
باشد و برای مسافرین جزیره نیز ایجاد خطر 

می کند.
ناصر شــریفی در ادامه اظهار داشت: 
اوایل خدمتگــزاری ام در میان دوره ای در 
بازدید از این منطقه، پیگیری احداث پل بر 
روی آبنمــای چارک که از مطالبات مردم ، 
معتمدین و شــوراهای آن منطقه بود را به 
آن ها وعــده دادم رئیس مجمع نمایندگان 
با اشاره به دعوت وی از مسئولین کشوری 
و استانی و چند ســفر معاونین وزارت راه 
و شــهر سازی ، استاندار محترم و مسئولین 
اســتانی به چارک و بازدید آن ها از آن مسیر 
به عنوان مبــادی ورودی جزیره کیش طی 
دو سال گذشــته ، افزود: سرانجام به لطف 
خدای متعال با پیگیری ، اولین دستور از دکتر 

خادمی معاون وزیر و مدیر عامل شــرکت 
توسعه و ساخت راههای کشور جهت پیدا 
کردن راه حلی برای جذب اعتبار آن صادر 
و کار مطالعاتــی آن آغاز شــد. این نماینده 
مجلس در ادامه گفت: ســرانجام با پیگیری 
های فراوان در چهارم آبان ســال گذشــته 
اعتبــار احداث پل بر روی آبنما به اســتان 
اباغ شد اما متاسفانه به دلیل تغییر ذیحساب 
اداره کل ، رونــد برگزاری مناقصه تا معرفی 
ذیحساب جدید به تعویق افتاد و بافاصله 
پس از معرفی ذیحســاب با تنظیم اســناد 
مناقصه و نقشه در آذرماه سال گذشته اولین 
مرحله مناقصه آن برگزار و سرانجام پس از 
طی شدن سیکل پیچیده اداری و برگزاری 

مراحل بعدی مناقصه در اسفند سال گذشته 
شــرکت ساحل سازان قشم به عنوان برنده 

مناقصه معرفی شد.
شریفی در ادامه افزود: علی رغم معرفی 
پیمانکار،عملیات احداث پل آبنمای چارک 
بعلت شــیوع ویروس کرونا شروع نشد که 
طی نامه ای به اســتاندار محترم ، خواستار 
شــروع عملیات اجرایی این پروژه شدم که 
با پیگیری دکتر همتی اســتاندار توانمند و 
مردمی هرمــزگان و حمایت های مهندس 
عابدینــی مدیر کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای اســتان تجهیــز کارگاه و عملیات 
اجرایی احــداث این پل که از دغدغه های 
دیرین مردم صبور بخش شــیبکوه ست ، از 

اوایل این هفته آغاز شــده است که به فضل 
الهی طبق برنامه زمانبندی شــده ۱٥ماهه به 

بهره برداری خواهدرسید.
ناصر شریفی از پیگیری های دلسوزانه 
و مــداوم فرماندار شهرســتان بندرلنگه ، 
بخشدار بخش شیبکوه ، اعضای شورای پر 
تاش شهرچارک ، شهردار ساعی و شورای 

بخش شیبکوه نیز تشکر کرد.
عمليات اجرايی روكش مســير 

اصلی بندرلنگه- بستک -لار
همچنین با پیگیری ناصر شریفی پروژه 
روکش مسیر اصلی بندرلنگه- بستک -لار با 
اعتباری بالغ بر بیست و شش میلیارد تومان 
بــه پیمانکار واگذار و طــی روزهای آینده 

عملیات اجرایی آن آغاز خواهد شد.
محور اصلی و ترانزیتی  لار - بستک -  
بندرلنگه به دلیل فرسودگی و ناهموار بودن 
که بخشــی از روکش آن با پیگیری شریفی 
نماینده غرب هرمزگان طی ســال گذشته 
انجام شــده بود با پیگیری های مکرر وی با 
جذب اعتبار کامل آن پروژه با مبلغی بالغ بر 
بیست و شــش میلیارد تومان ، روکش این 
محور ترانزیتی و حیاتی تکمیل خواهد شد

گفتنیســت مجوز این پروژه در نیمه 
دوم ســال گذشته اباغ و بافاصله مناقصه 
آن نیز برگــزار و ده روز پیش قرار داد آن با 
پیمانکار جهت تجهیز کارگاه و شروع به کار 

این پروژه مهم اباغ شد.

عملیات اجرایی احداث پل بزرگ آبنمای چارک  که از آرزوهای دیرین مردم شهر چارک و بخش شیبکوه بود ، آغاز شد.

آغاز عملیات اجرایی احداث پل بزرگ 
آبنمای بندرچارک  

گروه اقتصــادی - رئیس کل بانک 
مرکزی از بهبود شرایط پولی و ارزی کشور 
خبــر داد و گفت: تاش های بانک مرکزی 
و کمک های دولت به همراه تاش بانک ها 
در بهبود وضعیت ترازنامه های خود، شرایط 
پولی و ارزی کشور را در وضعیت مناسبتری 

نسبت به دوسال پیش قرار داده است.
عبدالناصر همتی گفت: شرایط بازار 

ســرمایه امکان خوبی برای بهبود شــرایط 
تأمین مالی در کنار تأمین کسری بودجه، از 
راه عرضه سهام بنگاه ها و اموال مازاد و مهمتر 
از همه، انتشار هدفمند و مدیریت شده اوراق 
بدهی که هر دو ضد تورمی هســتند، فراهم 
کرده است. به گفته رئیس کل بانک مرکزی، 
باید اذعان کرد که اقتصاد کشورمان روزهای 
ســخت و در عین حال تعییــن کننده ای را 

می گذراند ولی اطمینان دارم این شــرایط 
سخت قابل مدیریت است. وی افزود: منکر 
برخی ناکارآمدی ها نیستم، ولی با این همه، 
نباید در برآورد موفقیــت ارکان اقتصادی 
کشور در مقابله با فشارهای حداکثری، دچار 
اشتباه شویم.  آنچه بدخواهان از تنش در بازار 
ارز، تاطم در نظام بانکی و کمبود کالاهای 
اساسی دنبال می کردند، نه تنها حاصل نشده، 

بلکه وضعیت ایران امروزه و در حین عبور از 
بحران کرونا از بسیاری از کشورها مطمئن تر 

و آرام تر است.

گروه اقتصادی - معاون وزیر راه و 
شهرســازی گفت: دولت بخش زیادی از 
وظایف و مســئولیت خود را برای شروع 
طرح اقدام ملی مســکن انجام داده و از این 
به بعد سرعت اجرا و زمان تحویل واحدها، 

بستگی زیادی به آورده متقاضیان دارد.
محمود محمودزاده اظهــار کرد: از 
۴۰۰ هزار واحد در طرح اقدام ملی مسکن، 
اجرای ۱۰۰ هزار واحد بر عهده شــرکت 
بازآفرینی اســت که در بافت های فرسوده 
اجرا می شــود. از ۳۰۰ هــزار واحد دیگر 
۲۳۰ هزار در مراحــل اجرایی قرار دارد و 
مابقی نیز در مراحل مختلف از جمله تهاتر 
زمین، اخذ پروانه یا انتخاب سازنده است 
که بــه زودی به عدد ۳۰۰ هزار مدنظر می 
رسیم.وی در پاسخ به این سوال که آیا طرح 
اقدام ملی مسکن تا پایان دولت دوازدهم به 
اتمام می رســد؟ گفت: همواره تاکید کرده 
ایم که ســرعت ساخت و اتمام پروژه های 
طرح اقدام ملی مسکن وابستگی شدیدی 

به تامین مالــی دارد. اگر متقاضیان، آورده 
خود را بــه موقع واریز کنند قطعاً در زمان 
مقرر به پایان می رســد ولی اگر پروژه ها با 
اختافات داخلی مواجه شود یا اینکه آورده 
متقاضیان با تأخیر مواجه شــود، در پروژه 

تاثیر می گذارد.
محمــود زاده با اشــاره به ۱۷ هزار و 
٥۰۰ واحد طرح اقدام ملی مســکن که به 
عنوان اولین واحدها قرار است خرداد یا تیر 
ماه تحویل متقاضیان شود گفت: این پروژه 
خرداد ســال گذشته شروع و اتفاقاً به یک 
تعاونی هم واگذار شــد اما با توجه به اینکه 
اعضا آورده خود را به موقع پرداخت کردند 
ظرف ۱۲ تا ۱۳ ماه آماده شده است.معاون 
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه افزایش 
مدت بازپرداخــت بهای زمین واحدهای 
طرح اقدام ملی از ٥ به ۱۰ سال را به دولت 
پیشــنهاد داده ایم گفت: همه تاش ما این 
است که جذابیت بیشتری برای متقاضیان 
مســکن ملی ایجاد کنیم. با توجه به اینکه 

تسهیات بانکی جزو منابع دولتی است و 
امکان کاهش سود آن وجود ندارد تصمیم 
گرفتیم که از منابع و امکانات وزارت راه و 
شهرسازی برای کمک به متقاضیان استفاده 
کنیــم.وی تصریح کرد: در آیین نامه اجازه 
داشتیم که زمین را با اقساط پنج ساله واگذار 
کنیم. به دولت پیشنهاد دادیم که این زمان را 
به ۱۰ سال افزایش دهد که در کمیسیون های 
مختلف مراحل آن طی شــده و انشاءا... در 
جلســه اصلی دولت مطرح می شود. اگر 
دولت موافقت کند این بزرگ ترین ارزش 

افزوده برای متقاضیان خواهد بود.
به گفتــه محمود زاده، دو ســال در 
زمان ســاخت طرح اقدام ملی، تنفس داده 
می شود و هشت سال اقساط زمین دریافت 
می شود. با توجه به مطالعات اقتصادی و در 
نظر گرفتن این مســئله که فروش اقساطی 
زمین، بدون کارمزد است قیمت نهایی زمین 
بســیار پایین تمام می شود و حتی بیشتر از 
وام هــای ارزان قیمت و یارانــه دار برای 

متقاضیان ارزش افزوده ایجاد می کند.طرح 
اقــدام ملی تولید و عرضه ۴۰۰ هزار واحد 
مسکونی، شهریور ۱۳۹۸ با حضور رئیس 
جمهور آغاز شــد. البته در برخی از مناطق 
از پایان ســال ۱۳۹۷ کلیــد خورده بود. در 
قالب این طرح تا پایان سال ۱۳۹۸ عملیات 
احداث دســت کم ۲۱۸ هزار و ٥۲ واحد 
آغاز شده که بیش از نیمی از پروژه را شامل 
می شود. بر اساس اعام اسامی وزیر راه و 
شهرسازی، اولین واحدهای مسکن ملی در 
بعضی مناطق کشور، خرداد یا تیرماه امسال 
تحویل می شود. پیش از این هم محمودزاده 
معاون وزیر راه و شهرسازی به ایسنا گفته 
بود که ۱۷ هزار و ٥۰۰ واحد در شــهرهای 

کوچک آماده واگذاری است.

گروه اقتصادی - رئیس مرکز بهبود 
فضای کســب وکار وزارت اقتصاد گفت: 
اگرچه شیوع کرونا کار را کمی مشکل کرد 
اما آخر اردیبهشت ماه پنجره واحد فیزیکی 

شروع کسب وکار راه اندازی می شود.
علــی فیــروزی ، در مــورد پنجره 
واحد فیزیکی شــروع کسب و کار، اظهار 
داشت: در حال حاضر بانک جهانی اعام 
می کند که نماگر »شروع کسب و کار« که 
مجموعه ای از ثبت یک شرکت تجاری به 
انضمام گرفتن کد اقتصادی مالیاتی، ثبت 

نام ارزش افزوده، ثبت نام تأمین اجتماعی، 
ثبــت روزنامه رســمی و دریافت دفاتر 
پلمب شده است، در ایران ۷۲.٥ روز طول 
می کشــد. این مساله موجب شده که رتبه 
ایران در شاخص »شروع کسب و کار«، از 

بین ۱۹۰ کشور، ۱۷۸ باشد.
رئیــس مرکز ملی مطالعات و پایش 
بهبود فضای محیط کســب و کار وزارت 
اقتصاد و دارایی افزود: طبق برنامه ریزی ها 
با راه اندازی پنجره واحد فیزیکی شــروع 
 کسب و کار، این ۷۲.٥ روز به ۳ روز کاهش 

خواهد یافت.
فیــروزی گفت: بــرای راه اندازی 
ایــن پنجره واحد فیزیکی، در حال حاضر 
مصوبه هیأت مقررات زدایی اخذ شــده 
اســت و اتاق بازرگانــی، صنایع و معادن 
ایران مکانــی را خریداری خواهد کرد و 
در اختیارمان قرار خواهد داد. تقریباً تمام 
فرآیندها مشــخص شده و دستگاه ها هم 
جلســات هماهنگی بین دســتگاهی را 

برگزار کرده اند.
وی گفت: این پنجره واحد فیزیکی 

در واقع یک ســاختمان اســت که تمام 
دســتگاه هایی که برای شــروع کسب و 
کار بایــد مجــوز بدهند، در آن مســتقر 
می شــوند تا متقاضی شروع کسب و کار 
بتوانــد تمــام کارهــای لازم را در همان 
 یک ســاختمان پیگیری کــرده و به انجام 

برساند.
فیــروزی اظهار داشــت: شــیوع 
کرونــا، کار را کمی مشــکل کرد اما آخر 
اردیبهشت ماه این پنجره واحد راه اندازی 

می شود.

گروه اقتصادی - مدیرعامل سازمان 
بنادر و دریانوردی گفت: تســریع در روند 
بارگیری و خروج کالاهای اساسی از بنادر 
به ویــژه بندر امام خمینــی)ره( ضروری 

است.

محمد راستاد در نشست مشترک با 
عبدالهاشــم حسن نیا؛ مدیر عامل سازمان 
راهــداری و حمل و نقل جاده ای، با هدف 
»اتخاذ راهکارهایی برای کاهش مدت زمان 
ماندگاری و بارگیری کامیون ها در بنادر و 
ارتقای خدمات رفاهی به رانندگان« برگزار 
شد، افزود: قطعی سیستم و سامانه گمرگ؛ 
ناهماهنگی بین ســازمان ها و دستگاه های 
ذیربط، ۲۴ ساعته نبودن خدمات گمرک و 
دامپزشکی و عدم تجهیز پیمانکاران تخلیه 
و بارگیری در انبارها به تجهیزات مناسب، 

از جملــه مهم ترین عوامل توقف و کندی 
تردد کامیون ها در بنادر است.

معاون وزیر راه و شهرسازی، با تأکید 
بــر اینکه فرآیندهــای بارگیری و خروج 
کالاهای اساســی از بنادر توسط کامیون ها 
باید بهبود پیدا کند، اظهار داشــت: مدت 
زمــان ماندگاری و توقــف کامیون ها از ۸ 
ســاعت باید به نصف و یــا حتی کمتر از 
آن کاهش پیدا کند.وی با اشــاره به ارتقای 
خدمات رفاهی به رانندگان در بنادر، گفت: 
مدیــران کل بنادر باید خدمات رفاهی اعم 

از رستوران، ســرویس سوخت رسانی و 
خدمات بهداشتی را در دسترس رانندگان 

قرار دهند.
ضرورت ارتبــاط نرم افزاری 
واحد بين ســازمان بنادر و سازمان 

راهداری
در این نشست همچنین عبدالهاشم 
حسن نیا؛ مدیر عامل ســازمان راهداری 
و حمــل و نقل جاده ای بــا بیان اینکه این 
ســازمان به دنبــال تســهیل فرآیندها در 
بارگیری و خروج کالاهای اساسی از بنادر 

است، افزود: روزانه ۲٥۰۰ دستگاه کامیون 
وارد بندر امام )ره( می شود که چنانچه از ۸ 
ساعت فرایند زمانی بارگیری فعلی در این 
بندر، یک ســاعت هم کاسته شود، حدود 
۳۰۰ دستگاه کامیون به آمار خروجی از بندر 

اضافه می شود.
حسن نیا بر ایجاد مدیریت یکپارجه 
بین بندر، گمرک، پیمانکار تخلیه و بارگیری 
و صاحبان کالا تاکید کرد و ارتباط سامانه ای 
بین دو ســازمان بنادر و راهداری در جهت 
ارتقای ســامت و شــفافیت فرآیندهای 

اجرایی را ضروری دانست.
فرهاد منتصر کوهساری؛ معاون امور 
بندری و اقتصادی سازمان بنادر نیز در این 
نشست بر یکپارچه ســازی فعالیت های 
پیمانکاری در بخش انبار کالاهای اساسی 
و تأمین تجهیزات مناســب بــرای انبارها 
تاکید کرد. به گفته وی، توقف در پشــت 
باسکول ها، از دیگر عوامل کُند کننده فرآیند 
خروج بار از بنادر اســت که باید مدیریت 
 شــود تا مانــدگاری به حداقــل کاهش 

پیدا کند.
بهبــود  بــرای  راهکارهــا 
فرآيندهای خروج كالاهای اساسی 

از بنادر
بر اســاس این گزارش، در نشست 

هماهنگی مدیران عامل ســازمان بنادر و 
ســازمان راهداری، مقرر شد برای بهبود و 
کاهش مدت زمان انتظار کامیون ها در بنادر 
و همچنین ارتباط نرم افزاری واحد بین این 
ســازمان ها، سامانه Asses Control در 
بندر امام خمینی )ره( و بندر شهید رجایی 

به صورت پایلوت پیاده سازی شود.
همچنین مقرر شــد اعزام کامیون به 
طور پیوســته و متناسب با ظرفیت بندر، با 
هماهنگــی پایانه و بندر صورت گیرد و با 
ایجــاد مدیریت یکپارچه، اعزام کامیون به 
بنــدر، تحت نرم افزار واحد و بر اســاس 

ظرفیت بندر انجام پذیرد.
همچنیــن بــرای برطرف ســازی 
چالش های تجهیزاتی در انبارها، مقرر شد 

»الزامات انتخاب پیمانکار بارگیری کالاهای 
اساسی به کامیون و خروج از بندر« توسط 
ســازمان بنادر به صاحبان عمده کالاهای 

اساسی اباغ شود.
در این نشســت مقرر شــد، گمرک 
برای برطرف کردن قطعی و کندی سیستم 
در بندر اقدام کنــد. برای ارتقای خدمات 
رفاهی رانندگان مقرر شــد تا با همکاری 
شــرکت پخش فراوردهای نفتی، امکان 
سوخت رســانی ســیار برای کامیون ها 
بارگیــری در بنادر فراهم شــود.همچنین 
مقرر شد امکانات رفاهی از جمله رستوران 
و سرویس های بهداشــتی به گونه ای در 
بنادر تعبیه شود که به سهولت در دسترس 

رانندگان باشد

اوضاع پولی و ارزی نسبت به دو سال پیش 
بهتر شده است

شرط اتمام مسکن ملی در
 زمان مقرر

تصمیمات جدید برای تسریع خروج کالاهای اساسی از بنادر

همتی رئیس کل بانک مرکزی:

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی خبر داد:

مدیرکل دفتر نظارت بر عملیات هوانوردی سازمان هواپیمایی کشوری از برگزاری جلسات متعدد و اقدامات این سازمان در راستای اعتمادسازی به منظور از سرگیری پروازهای اروپایی به ایران خبر داد.

مدیرکل دفتر نظارت بر عملیات هوانوردی سازمان هواپیمایی کشوری خبر داد:

از سرگیری مذاکرات برای آغاز پروازهای اروپایی به ایران

گروه اقتصادی - معاون عملیات 
شــرکت خطوط لولــه و مخابرات نفت 
ایــران از بکارگیــری ظرفیــت مخازن 
این شــرکت بــرای کمک بــه افزایش 
ذخیره ســازی بنزین مازاد در کشور خبر 
داد و گفــت: با تاش نیروهای عملیاتی 
منطقه جنوب شــرق در مرکز انتقال نفت 
نائین فضای ذخیره سازی بنزین به میزان 

۱۲۰ میلیون لیتر فراهم شد.
»علــی احمدی پــور« ادامه داد: از 
زمانی که مصرف بنزین در کشــور سیر 
نزولی پیدا کــرد، باتوجه به محدودیت 
فضــای ذخیره بنزیــن در انبارهای نفت 
سراســر کشــور و در راســتای استفاده 
حداکثــری از فضاهــا و ظرفیــت های 
خالی و قابل تبدیل مخازن ذخیره سازی 

اقداماتی صورت گرفت.
احمدی پور افزود: طی ماه گذشته 
باتوجه به اینکه مصرف بنزین به صورت 
چشمگیری کاهش پیدا کرده بود مخازن 
ذخیــره نفت خامی که امــکان تخلیه آن 
ها فراهم بود تخلیه و پاکســازی شــدند 

تــا در انتها ظرفیت آن ها به ذخایر بنزین 
تخصیص داده شوند.

به گفته این مقام مســوول بخشی 
از فضاهــای ذخیره ســازی قابل تغییر 
مثل مخزن نفــت خام در منطقه تهران - 
مرکز مغانک تخلیه شــدند تا با ظرفیت 
۴۰میلیــون لیتــری در آن بنزین ذخیره 
شود همچنین یک مخزن دیگر در منطقه 
ساری پس از آماده شدن به  ذخیره بنزین 

تخصیص داده خواهد شد.
احمدی پور تاکید کرد: در راستای 
استفاده حداکثری از فضاها و ظرفیت های 
خالی و قابل تبدیل مخازن ذخیره سازی 
ضمن تســریع در شروع بهره برداری از 
پروژه های تعمیراتی و درحال ســاخت 
مربــوط به مخازن تعادلی، ۳ دســتگاه از 
مخازن مرکز انتقال نفت نائین با ظرفیت 
۱۲۰ میلیــون لیتر بــرای ذخیره فرآورده 
بنزین دریافتی از پالایشگاه ستاره خلیج 
فارس قرار گرفت، کــه حداکثر تا پایان 
اردیبهشــت ماه به میزان ۴۰ میلیون لیتر 

دیگر  به این ظرفیت اضافه خواهد شد.

وی با بیان اینکه سایر مخازن نیز در 
این مرکز در حال آماده شدن برای شروع 
بهره برداری هستند، اظهار کرد: طی یک 
تا دو هفته آینده مراحل آماده سازی سایر 
مخازن منطقه برای ذخیره سازی فراورده 
بنزین و همچنین نفت گاز به پایان خواهد 
رسید تا بدین وسیله بخشی از مشکاتی 
را که پالایشگاه ستاره خلیج فارس برای 
ذخیره ســازی بنزین تولیــدی پیش رو 

دارد، مرتفع شود.
معاون عملیات شــرکت ادامه داد: 
یکــی از مخازن تحت تعمیــر در مرکز 
انتقــال نفت ری با ظرفیــت ۴۰ میلیون 
لیتر با ســرعت بالای عوامل در مدار بهره 
برداری قرار گرفت و آماده ذخیره سازی 
محموله های بنزین شد که گام خوبی در 
خصوص افزایش ظرفیت ذخیره سازی 

ها تلقی می شود.
وی بــا تاکید براینکه در حد امکان 
بــرای افزایش ذخیره ســازی اقدامات 
لازم صورت گرفته است، افزود: مخازن 
مراکــز انتقال از نظر بهــره برداری برای 

ذخیره ســازی تعبیه نشده اند ولی در این 
شــرایط به جهت اینکه انبارهای ذخیره 
ســازی شــرکت ملی پخش محدودیت 
فضا داشتند این مخازن با حداکثر امکان 
برای ذخیره فــراورده ها اختصاص داده 
شدند تا مشکلی برای بنزین مازاد کشور 

بوجود نیاید.
احمدی پور تصریح کرد: به نظر می 
رسد در تابستان شرایط بهتر خواهد شد 
و محدودیــت ها در این فصل با توجه به 
احتمال افزایش تردد ها و مصرف بنزین، 
کم تر می شود و از دغدغه ذخیره سازی 

بنزین کاسته خواهد شد.
وی افزود: خوشــبختانه در ســال 
جاری مشــکلی در خصــوص ذخیره 
ســازی و انتقال نفت گاز و سایر فرآورده 

ها وجود نداشته است.
 احمدی پور گفت: شیوع کرونا در 
حوزه عملیات و انتقال هیچگونه خللی را 
وارد نکرد و از زمانی که موضوع ویروس 
کرونا مطرح شد کار براساس روال سابق 

و بدون وققه درحال انجام است.

با توجه به کاهش مصرف بنزین در کشور انجام شد؛

افزایش ۱۲۰ میلیون لیتری ظرفیت ذخیره سازی بنزین

راه اندازی پنجره واحد شروع کسب وکار آخر اردیبهشت
رئیس مرکز بهبود فضای کسب وکار خبر داد:

گــروه اقتصادی -بعــد از آنکه با 
مصوبــه دولت از دی مــاه ۱۳۹۷ تا نیمه 
تیرماه ســال گذشته حدود ۷۱٥۰ خودرو 
دپو شده ترخیص شد و اتمام مهلت بیش 

از ٥۰۰۰ دســتگاه دیگر بافی ماند،  در ۲۹ 
بهمن ماه ســال گذشته و با اباغ مصوبه 
دولــت برای تعییــن تکلیف و ترخیص 
خودروها در گمرک ســه ماه زمان تعیین 

شــد تا صاحبان خودرو نســبت به این 
موضوع اقدام کنند.

مهلت تعیین شــده در حالی پایان 
اردیبهشــت مــاه به اتمام می رســد که 
گزارش اخیــر گمرک نشــان داد اقدام 
چندان موثری بــرای تخلیه گمرک ها و 
بنادر از خودروهایی که ســال هاست به 
دلایل مختلف از مشکات ارزی گرفته تا 
ثبت سفارش و مغایرت با ضوابط واردات 
خودرو متوقف شده اند، انجام نشده است.

از گــزارش گمرک این گونه بر می 
آید که از حدود ٥۱۰۸ دستگاه باقی مانده 
کمتر از ۱۱۰۰ دســتگاه در حدود دو ماه و 
۲۰ روزی که از زمان تعیین شــده گذشته 

است ترخیص شده اند.
ایــن در حالی اســت که این ۱۰۰۰ 
دستگاه مربوط به همان ۱۰۴۸ خودرویی 
اســت که در مهلت مصوبه قبلی مراحل 
ترخیــص را طــی کرده و حتــی پروانه 
گمرکی را نیز دریافت کرده بودند ولی به 

دلیل پایان زمان امکان خروج پیدا نکردند، 
حتی در چند ماه گذشته رایزنی هایی برای 
ترخیــص آنها انجام و وزارت صمت نیز 
مجوزی در این رابطه صادر کرد ولی بازهم 
ترخیص نشــدند و فقط تمدید زمان می 
توانســت موجب ترخیص آنها شود که 

اکنون این اتفاق افتاده است.
اما در مورد حدود ۴۰۰۰ خودروی 
دیگر عما اقــدام جدی صورت نگرفته 
اســت به خصــوص در مــورد ۱۱۰۰ 

دســتگاهی که فاقد ثبت سفارش بودند 
و معــاون فنی گمرک گفتــه بود که برای 
ترخیص آنها لازم است تا وزارت صمت 
نسبت به بازکردن ثبت سفارش اقدام کند، 
این در حالی اســت که تا کنون اقدامی در 
رابطه با ثبت سفارش آنها صورت نگرفته 

و ظاهرا توافقی در این باره وجود ندارد.
از سوی دیگر ۲۲۸۹ دستگاه دیگر 
دارای ورونــده های قضایی هســتند که 
صدور رای برای ترخیص ۶۶۸ دســتگاه 

از آنها در در ســال ۱۳۹۸ انجام شــده و 
صاحبــان آنها جهت انجام تشــریفات 
گمرکی ، نســبت به اظهار ۳٥۸ دســتگاه 
خــودرو به گمرک اقدام کرده اند و مابقی 

تعیین تکلیف نشده اند.
در عین حال که در بین خودروهای 
باقی مانده، برخی بالای ۲٥۰۰ ســی سی 
هستند که طبق مصوبه امکان ترخیص آنها 
وجود نداشت و احتمالا اینکه از بین آنها 
تعدادی متروکه اعام شــده و در اختیار 

ســازمان اموال تملیکی رار بگیرند وجود 
دارد.

در مجموع با وجود رایزنی هایی که 
ماه ها در مورد تمدید مجدد زمان ترخیص 
و همچنین تعیین تکلیف مانده خودروها 
صــورت گرفت اکنون در آســتانه اتمام 
مهلت مصوبه جدید هنوز نتیجه مناسبی 
بدســت نیامده اســت و احتمالا در این 
فرصت محدود باقی مانده ، حجم زیادی 

از ٥۱۰۸ خودرو ترخیص نخواهد شد.

دپوی خودروها به پایان می رسد؟
حدود 9 روز از مهلت ترخیص خودروهای دپو شده در گمرک باقی مانده و این در حالی است که عملا تغییر قابل توجهی در جریان مصوبه جدید رخ نداده است؛ 

به طوریکه ۱۰۰۰دستگاهی که اکنون ترخیص شده همان خودروهایی هستند که در دور قبل تمام مراحل خروج را پشت سر گذاشته و تنها برای پایان زمان در گمرک باقی مانده بودند.
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